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ZostaÅ‚em poproszony o poprowadzenie panelu dyskusyjnego na sÅ‚uÅ¼ewieckim torze
wyÅ›cigowym. Dyskusja miaÅ‚a dotyczyÄ‡ tworzenia planu gonitw, czyli kwestii bardzo istotnej dla
funkcjonowania wyÅ›cigów konnych. Inicjatywa do tego spotkania caÅ‚ego Å›rodowiska
wyÅ›cigowego wyszÅ‚a z Polskiego Klubu WyÅ›cigów Konnych, a konkretnie od pani prezes
naszego Jockey Clubu Agnieszki Marczak. NapisaÅ‚em &bdquo;miaÅ‚a dotyczyÄ‡&rdquo; planu
gonitw, bo okazaÅ‚o siÄ™, Å¼e hodowcy, trenerzy, wÅ‚aÅ›ciciele koni wyÅ›cigowych, folblutów,
arabów, póÅ‚krewków czy wreszcie kÅ‚usaków, wykorzystali tÄ™ okazjÄ™, by móc przedstawiÄ‡
drugiej stronie swoje uwagi, zastrzeÅ¼enia, pomysÅ‚y, Å¼ale i co tam jeszcze. Sprawa samego
planu gonitw spadÅ‚a na dalszy plan. PadÅ‚o wiele sÅ‚ów, ujawniÅ‚o siÄ™ wiele emocji, a
adresatem byÅ‚ przede wszystkim organizator wyÅ›cigów konnych, czyli Totalizator Sportowy. I to
zarówno centrala, jak i spóÅ‚ka OddziaÅ‚ WyÅ›cigi Konne Warszawa-SÅ‚uÅ¼ewiec. Kilka sÅ‚ów
chciaÅ‚bym poÅ›wiÄ™ciÄ‡ jednej kwestii poruszanej na tym spotkaniu. A dlaczego tylko jednej? Bo
jest najwaÅ¼niejsza.

NajwaÅ¼niejsza dla byÄ‡ albo nie byÄ‡ wyÅ›cigów konnych w Polsce w ogóle. Nie tylko na
warszawskim SÅ‚uÅ¼ewcu. Chodzi o moÅ¼liwoÅ›Ä‡ zawierania zakÅ‚adów wzajemnych poprzez
internet, poprzez aplikacje mobilne. Przez wiele lat najwiÄ™kszym problemem polskich wyÅ›cigów
konnych byÅ‚y proporcje: lwia czÄ™Å›Ä‡ zakÅ‚adów byÅ‚a zawierana na torze na SÅ‚uÅ¼ewcu, a
bardzo niewielki procent w tzw. kolekturach. ByÅ‚o to w raÅ¼Ä…cej dysproporcji do tego, co miaÅ‚o
miejsce w innych krajach europejskich. Nawet do tego, co miaÅ‚o miejsce w innych krajach z obozu
paÅ„stw socjalistycznych, dokÄ…d jeszcze socjalizm w Europie siÄ™ trzymaÅ‚. Punktów, w których
moÅ¼na byÅ‚o graÄ‡ na konie Å›cigajÄ…ce siÄ™ na SÅ‚uÅ¼ewcu, w innych polskich miastach
byÅ‚o maÅ‚o. Tej niewydolnoÅ›ci nie udawaÅ‚o siÄ™ poprawiÄ‡ ani za czasów komuny, ani od kiedy
Totalizator Sportowy dzierÅ¼awi tor warszawski i jest organizatorem wyÅ›cigów. Tyle, Å¼e teraz
mamy takie czasy, Å¼e waÅ¼niejsze od tego, ile punktów do przyjmowania gry (juÅ¼ nie tylko na
konie Å›cigajÄ…ce siÄ™ na SÅ‚uÅ¼ewcu) powstanie w Polsce, jest internet! Teraz wÅ‚aÅ›ciwie
naleÅ¼aÅ‚oby przeskoczyÄ‡ etap kolektur, a skupiÄ‡ siÄ™ na internecie. Jak sÅ‚usznie
powiedziaÅ‚ jeden z trenerów, jak czegoÅ› nie ma w internecie, to tak, jakby tego nie byÅ‚o w ogóle.
A skoro w Polsce &ndash; jak na razie - nie moÅ¼na obstawiaÄ‡ koni w internecie, to tak, jakby
wyÅ›cigi konne w ogóle nie istniaÅ‚y. Przesada? Niby tak, bo przecieÅ¼ istniejÄ…. Ale jeÅ›li szybko
nie zaistniejÄ… w internecie, to grozi im to, Å¼e przestanÄ… istnieÄ‡. Z powodów ekonomicznych.
Odpisy z gry na torze nie wystarczÄ… do tego, aby rokrocznie zwiÄ™kszaÄ‡ pulÄ™ nagród.
Obecnie ta pula stanÄ™Å‚a w miejscu, a to bÄ™dzie skutkowaÄ‡ tym, Å¼e ludzie zacznÄ… siÄ™
wycofywaÄ‡ z utrzymywania koni na torze, a w nastÄ™pstwie tego zacznie upadaÄ‡ hodowla koni.
JuÅ¼ z tym (jednym i drugim) jest w Polsce niewesoÅ‚o, a moÅ¼e byÄ‡ jeszcze gorzej.  Na czym
polega problem, Å¼e SpóÅ‚ka Traf nie moÅ¼na uruchomiÄ‡ przyjmowania gra via internet? Chodzi
o milion zÅ‚otych! Traf musiaÅ‚by wykupiÄ‡ stosowne zezwolenie z ministerstwa finansów za ok. 0,5
mln zÅ‚, a do tego wyÅ‚oÅ¼yÄ‡ drugie 0,5 mln na tzw. zabezpieczenie. A to przekracza obecne
moÅ¼liwoÅ›ci tej spóÅ‚ki.Traf jest spóÅ‚kÄ…-córkÄ… Totalizatora Sportowego.  Ten ostatni
dzierÅ¼awi tor wyÅ›cigowy w Warszawie i jest organizatorem wyÅ›cigów konnych. Jak
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zapewniajÄ… jego prominentni przedstawiciele, traktujÄ… umowÄ… dzierÅ¼awy toru i
wynikajÄ…cy z niej obowiÄ…zek organizowania wyÅ›cigów konnych bardzo powaÅ¼nie. MajÄ…
takieÅ¼ zamiary i dÅ‚ugofalowe plany. Czy aby na pewno? JeÅ¼eli TS, który wykÅ‚ada obecnie 8
mln zÅ‚ na pulÄ™ nagród rocznie, nie moÅ¼e rozwiÄ…zaÄ‡ problemu, jak wyÅ‚oÅ¼yÄ‡
jednorazowo 1 mln na ruch, który jest nieodzowny, aby wyÅ›cigi konne nie tylko siÄ™ rozwijaÅ‚y, ale
w ogóle przetrwaÅ‚y, to moÅ¼na zaczÄ…Ä‡ wÄ…tpiÄ‡ w intencje TS.Jak rozumiem, dla
decydentów z TS nie jest to problem, czy zainwestowaÄ‡ w grÄ™ via internet, ale jak to zrobiÄ‡ i
kiedy? Czy i kiedy panowie z Totalizatora Sportowego ten problem rozwiÄ…Å¼Ä…, bÄ™dzie
papierkiem lakmusowym intencji tej paÅ„stwowej instytucji wobec toru na SÅ‚uÅ¼ewcu. Czy chodzi
o ten Å‚akomy kÄ…sek w postaci 138 ha w Å›rodku miasta, czy o wyÅ›cigi konne, nie tylko w
Warszawie.Marek Szewczyk 
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